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BADACSONYTÖRDEMIC KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ TESTÜLETE 
 
Szám: 17/2015. 

JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. augusztus 
27-én 10.00 órakor megtartott rendkívüli nyilvános üléséről. 
 
ÜLÉS HELYE: Önkormányzati Hivatal, Badacsonytördemic, Hősök útja 12. 
 
JELEN VANNAK:  
  Vollmuth Péter polgármester 
  Kövesdi Anett alpolgármester 
  Szabó Imre alpolgármester 
  Kövesdi Sándor képviselő 
   
TÁVOLMARADÁSÁT BEJELENTETTE:  

Csonka Gergő képviselő 
   
TANÁCSKOZÁSRA JOGGAL MEGHÍVOTT: 
   Lutár Mária jegyző 
   
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Üdvözlöm a megjelenteket, megállapítom, hogy 4 
képviselő jelen van, az ülés határozatképes. Az ülést megnyitom.  
Javasolom a Képviselő-testület tagjainak, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontokat 
tárgyalja meg.  
 
A napirendi javaslatot a Képviselő-testület 4 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül elfogadja. 
 
Megtárgyalt napirend 
 
1.Adósságkonszolidációban nem részesül települések önkormányzati fejlesztési támogatása 
2.Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás létszámpályázata 
3. Horgász Egyesület szolgalmi jog szerződése 
4. Zárt ülés 
 
1. Adósságkonszolidációban nem részesül települések önkormányzati fejlesztési 
támogatása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Elvileg 10 millió Ft-os a lakosságarányos keretünk. 
Ebből út, árkok, intézmények felújítása végezhető el. Nekünk az óvoda kiesik, gondolom, már 
mindenkinek van tudomása arról, hogy a benyújtott pályázaton 20 millió Ft támogatást kapott 
az önkormányzata. Én javasolnám a Kisfaludy S. utca íves részét rendbe tenni. Meg kellene 
szélesíteni egy kicsit padkával és vízelterelővel. Kértünk árajánlatot, a költsége 7.300.000 Ft-
os összeg lenne, a maradék pénzből pedig a Tavasz utcát, a Jókai utcát kellene rendbe tenni. 
Foglalkoztunk a Debreczenyi Gy. Utcai árok folytatásával is, de azt saját erőből kellene 



2 
 

folytatni, ha ősszel úgy alakul. Tulajdonképpen arról kellene döntenünk, hogy mi legyen a 
pályázati cél. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én elolvastam és megnéztem mindegyiket, jó lenne, ha 
megvalósulna. Az utóbbi napok eseményei részemről felgyorsított egy másik régóta óhajtott 
igényemet egyrészt a Debreczenyi Gyula utca melletti ároknak a vasútig történő befejezése. 
Sajnos az augusztus 17-i rendkívüli időjárás, ami nem először történt meg, bizonyítja, hogy 
görbe az egész árokrész, a kerítésünk a levegőben lóg, mert a befolyt víz is itt jött ki. Végig 
omlik le, ami ki lett szedve föld, omlik vissza az árokba. A másik, pedig az Iskola út melletti 
árok, amit már 10 éve szorgalmazunk. Ez volt a negyedik eset, hogy elöntött bennünket a víz. 
Ezt is elhoztam, megmutatom. Itt folyik be az árok felől a házunkba a víz, látszik a kapunál, 
hogy jön el, ki vannak nyitva a kapuk. Itt van a szőlőnk, kertünk víz alatt áll. Meg lehet nézni 
a képen, hogy itt állok bent az udvar közepén. Most értettem meg igazán, hogy mit jelent az, 
hogy árvíz van valahol. Tehetetlen voltam, nem tudtam mit csinálni. Úgy gondolom, hogy 15 
éve meg van az a levél, amelyet a Polgármester Úr az anyósomnak írt, hogy ahogy pénz lesz 
rá… 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: 15 éve, én még akkor nem is voltam … 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: 10 éve, bocsánat. Igen, 2005-ben írtad, hogy amint pénz lesz 
meg lesz oldva az Iskola út melletti árok. Hát én arra gondoltam, hogy ezt oldjuk meg most. 
Nem tudom, hogy mennyibe kerül és utána az utcákba, szintén itt van a Jókai utcának a vége, 
amit beleírtatok, hogy fel kellene újítani, itt van a temető melletti utca is. Le van fényképezve, 
hogy mit kellene felújítani, tehát mindegyik meg van. Úgy gondolom, hogy ennyi kár 
amennyi engemet ért mostanában ezzel az árokkal kapcsolatban azt hiszem, megérdemelnénk, 
hogy ez a falu ezt az árkot megcsináltassa és ha itt a lehetőség rá, hogy van pénz és nem 
közvetlen a költségvetésünkből van akkor erről kellene gondoskodni, hogy prioritást kapjon, 
ez szerepeljen első helyen. Van még egy olyan 20 négyzetméteres területem, amelyet 10 éve 
elöntött a víz, a mai napig nem terem rajta semmi. Amit lehozott a hegyből vegyszeres 
üledéket az ott megállt, hogy ebből még mi lesz jövőre, azt nem tudom. Lehet, hogy jövőre 
semmim sem lesz a kertben. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Tegyük hozzá, hogy a szomszédnál is ugyan ez volt a 
helyzet. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A Funtignál elöntötte a pincét, mivel ott már nem tudott 
tovább hova menni a víz, itt az egész ki volt öntve. Ez az árok vezeti le az Újhegynek a 
csapadékvizét. Én erre gondoltam, hogy ezt kellene elsőként megcsináltatni. Nem tudom, 
hogy mennyibe kerül ennek a kiépítése, és a maradék pénzekből meg ezeket az utcákat… 
Szerintem a temetőt elkerülő utcát hogyha csináljuk, akkor fekvőrendőrrel vagy más 
megoldással a sebességet korlátozni kell. Egyelőre rodeó megy ott, az autók, mint az 
autópályán. A temetőnél szegény idős asszonyok ugrálnak el a gépjárművek előtt. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Igazából a temető utcájára terelődött a forgalom, mivel a 
macskaköves úton nem szeretnek jönni az autósok. Ugyanakkor az árok is eltűnt onnan és a 
víz is folyik ott. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ebben az árajánlatban benne van az árok a rendezése is. 
Elég veszélyes az a rész, megértve a ti gondotokat is. Változatlanul azt mondanám, hogy a 
Kisfaludy utca és akkor …… 
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KÖVESDI ANETT alpolgármester: Azt az árkot egy kicsit ki kellene szélesíteni, ami 
mögöttünk megy. Korábban volt ott egy út, amit régebben használtunk, most le van zárva, 
mivel eladásra került a két vagy három tulajdonosnak. Van egy híd ami miatt gyakorlatilag a 
víz nem tud továbbfolyni. Teljesen tele volt az árok. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Vigánti Sanyi bácsiéknál már jött ki, az ment be a 
Funtigékhoz. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Mi lenne akkor, ha megcsinálnánk a Kisfaludy utcát, és 
a maradék pénzből, ami nem kevés végig ásatjuk géppel és kimélyíttetjük az Iskola utcai 
árkot. Az alsó részt, pedig teljesen rendbe rakjuk 
Azért gondoltam a Kisfaludy utcát, mivel töredezik az út széle. Kérek egy árajánlatot és 
megpróbáljuk beleszorítani ebbe a dologba.  
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Legfontosabb az lenne, hogy a kifolyást biztosítsák, hiába van 
kimélyítve a meder, ha nincsen kifolyása. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A Debreczenyi Gyula utcát pedig eddig is önerőből 
csináltuk, folytatjuk majd, ha lesz rá ember.  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Lent a vasút kipucolta nagyon szépen, ki van pucolva az 
áteresz, föl egészen ahol átmegy az a kis fahíd. Az a gond, hogy már a régi köveket is 
kimosta. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Támogatható úgy, hogy megcsinálnánk a Kisfaludy utcát 
és a maradék pénzt pedig ráfordítanánk az Iskola utca melletti árokra? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem prioritásba az Iskola utca melletti árok normális 
megépítése a fontos. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Normálisan lesz megépítve. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Úgy legyen megépítve, ahogy a másik oldalon van. 10 éve 
ezzel kínlódok, mert ha jön egy eső, akkor azt nézem, hogy mikor jön befelé a víz. Még 
szerencse, hogy most csak tyúkjaim voltak, mert azok legalább felmentek a tyúklétrára és 
azon üldögéltek. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Akkor durván van 3 millió Ft, ami nem kevés pénz erre 
az árokra. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Jó, de mi valósul meg belőle? Most itt azt sem tudjuk, hogy 
ez mibe kerül? Mennyibe kerül egy lap, ami ott elöl is van? Annak a felrakása, négyzetlapok 
is kellenek az sem kis összeg. Azért mondtam, hogy én azt szeretném, hogy ez megvalósulna. 
Most olyan kapott pénz ez a 10 millió Ft, ami nem terheli a költségvetésünket. Ha ezt 
megkapjuk, megvalósítjuk és esetleg nem a Kisfaludy S. utca lenne szélesítve, hanem akkor a 
Tavasz vagy a Jókai utcát csinálnánk még meg pluszban. Nincsen nekem kifogásom a 
Kisfaludy S. utca ellen sem, mert arra is ráférne a javítás. Ha megszélesítjük, akkor egy az 
egyben versenypálya lesz. 
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki fogunk rakni tiltó táblákat. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Az a baj, hogy már most 60 cm-re le van törve a széle, ha lesz 
egy kemény tél, lefeleződik az aszfaltos rész, mert fel fog töredezni. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én azt szeretném, ha ez lenne az első, ezt oldjuk meg, ez 
legyen az első, és utána menjünk tovább. Ha 10 cm aszfalt le van törve, az könnyebben 
megoldható, mint ha engem elmos, vagy kimossa a ház alapokat. Mert régi épületek vannak, a 
Funtigéknál is bent volt a pincében. Lehet, ahogyan szárad, meg fognak repedni a falak 
jönnek az önkormányzathoz, és kártérítést kérhetnek. Én azt mondom, hogy elsődlegesen 
oldjuk meg azt az árokkérdést, és utána jöjjön ez. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én fordítva javasolnám, mert nagyon terhelt útról van 
szó és az esők miatt már tényleg kezd berogyni. Én változatlanul azt mondom, hogy 3 millió 
Ft-ból nagyon sok mindent meg tudunk oldani. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: De nem tudjuk, hogy mit. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Kell kérni egy árajánlatot. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én csak akkor nyugszom meg, ha meg lesz építve, addig én 
nem tudok megnyugodni. Nekem 10 éves gondjaim vannak. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: De most benne van a jegyzőkönyvben is, hogy kettő 
lenne. Az egyik a Kisfaludy út, a másik meg ez az árok. Mindenképpen mind a kettő 
megvalósulna. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ha elnyerjük, a 10 millió Ft-ot akkor megvalósul? 
Gondolom, annyit elnyerünk, mert úgy pályázunk. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Árajánlatot kell kérni, azt gondolom, hogy durván 3 
millió Ft-tal nagyon sok mindent meg lehet oldani. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ha kell a költségvetésből is lehet tenni hozzá, 2016. december 31-ig 
kell megcsinálni. A jövő évi költségvetésből hozzá lehet tenni a hiányzó összeget. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ez a nyílt árok tisztítása profilozása ez mit jelent 
egyébként? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Profilkanállal kiszedik a belsejét. Amibe pedig nem fér bele, 
azt kiszedik sima kanállal. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A Kolónia felől jövő vizeket is szabályozni kell tehát 
mederbe terelni. Olyan mértékben mossa annak az útnak az alját, hogy egy-két eső és 
széttöredezik. Én nagyon fontosnak tartom, hogy az árok része elkészüljön. 
  
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ez a Debreczenyi Gy. utca melyik része? Az ellentétes 
oldal? 
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: A Debreczenyi Gyula utca folytatására kértem én egy 
árajánlatot a vasútig. A vasúttól a nagyon veszélyes szakasz megoldható ebből a pályázatból. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Akkor a többi részt viszont másból kell. A fölöttünk levő 
részt is mélyíteni kell. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van annyi mederlap, amit hozzá tudunk rakni, durván 
olyan 40 méter még, és akkor a jövő évben befejezzük. Én változatlanul ezt a két dolgot 
javasolnám. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ha a tél erőteljes lesz, akkor megint a hegyről jön le az 
olvadt hó. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Feljebb is vannak gondok. Megcsinálták nagyon régen 
az átereszeket, a Csilláékhoz egy leszűkített gyűrű megy, és feltorlódik a víz.  
Meg kell ásatnunk egy kis géppel, hogy megint kiöblítse az eső. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A kocsmánál is ugyan ez a probléma, ott aszfaltos az út 
és az út alatt megy a csatorna, de ott is áll a víz, azt is lefotóztuk és arról is hoztunk képet. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ott is fel kellene szedni a rácsot és meg kellene nézni, hogy 
mennyire van feltelve hordalékkal, mert lehet, hogy eltömítette már a kifolyást. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ha elkezdjük az Iskola utcában levő árokkal és a 
Kisfaludy úttal akkor a következő évben folytatni kellene az árkok tisztítását fentről kezdve. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én azt szeretném, ha támogatná a testület a Kisfaludy 
utca és az Önök előtt levő Iskola utcában levő árok rendbe tételét. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: És milyen szélesre akarjátok a Kisfaludy utat? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: 40 cm-rel megszélesíteni és padkával megerősíteni. 
Akkor van értelme a dolognak, ha a befolyó vizek rendesen kezelve vannak és nem az utat 
mossák. 
Felteszem szavazásra, hogy ki szavaz igennel, hogy az önkormányzat pályázatot nyújtson be 
az adósságkonszolidációban részt nem vett önkormányzatok fejlesztési támogatására? A 
pályázatban a Kisfaludy S. utca rendbetételére az árajánlat szerint illetve a maradék összeget 
pedig az Iskola utca melletti vízelvezető ároknak a vasúttól legalább a Funtig féle teleknek a 
felső részéig, ha több jut rá akkor feljebb? Ki szavaz igennel? 4 igen szavazat. 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi 
 
106/2015. (VIII. 27. Kt  

H a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
az adósságkonszolidációban nem részesült települési 
önkormányzatok fejlesztéseinek támogatására kiírt pályázat 
keretében a település belterületén út, híd vagy járda építése, 
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felújítása, karbantartása pályázati alcélra 10.000.000 Ft, azaz 
Tízmillió forint támogatási igényt nyújt be a Kisfaludy S utca és 
az Iskola utcai árok felújítására. 
 
Felhatalmazza a polgármestert a pályázati adatlap és pályázattal 
kapcsolatos nyilatkozatok aláírására. 
Megbízza a jegyzőt, hogy a pályázat benyújtásáról az ebr42 
önkormányzati információs rendszeren keresztül gondoskodjon. 

 
Határidő:  2015. szeptember 1.  
Felelős: Vollmuth Péter polgármester    

 
2. Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás létszámpályázata 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás által fenntartott 
Balaton-felvidéki Szociális, Gyermekjóléti és Háziorvosi Ügyeleti Szolgálatnál egészségügyi 
okok miatt felmentésre kerül 1 fő közalkalmazott gépkocsivezető.  
A létszámleépítéssel kapcsolatos egyszeri költségvetési támogatás igényléséhez szükséges a 
társulás tagjainak nyilatkozata arra vonatkozóan, hogy megszakítás nélküli foglalkoztatására 
nincs lehetőség. Az önkormányzatnál nincs mód a továbbfoglalkoztatásra  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Felteszem szavazásra, hogy ki szavaz igennel, hogy 
elfogadja a határozati javaslatot? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi 
 
107/2015. (VIII. 27.) Kt 

H a t á r o z a t o t  
  

Badacsonytördemic Község Önkormányzat Képviselő-
testülete, mint a Tapolca Környéki Önkormányzati 
társulás tagja a jelen határozatban foglaltak szerint 
nyilatkozik arra, hogy a Társulás által fenntartott 
Balaton-felvidéki Szociális, Gyermekjóléti és Háziorvosi 
Ügyeleti Szolgálatnál egészségügyi okok miatt 
felmentésre kerülő közalkalmazottat (1 fő 
gépkocsivezető) a fenntartói körén belül működő 
intézményénél a meglévő üres álláshelyeken, az 
előreláthatólag megüresedő álláshelyeken a felmentéssel 
érintett személy jogviszonyban töltött ideje 
folyamatosságának megszakítása nélküli 
foglalkoztatására nincs lehetőség. 
A létszámleépítéssel kapcsolatos egyszeri költségvetési 
támogatás igénylésének Magyar Államkincstárhoz 
történő benyújtását támogatja, azzal egyetért. 
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Felkéri a polgármestert, hogy a döntésről szóló határozat-
kivonatot a Tapolca Környéki Társulás (8319 
Lesenceistvánd, Kossuth u. 145.) részére küldje meg. 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 
Határidő: 2015. augusztus 30. 

 
3. Horgász Egyesület szolgalmi jog szerződése 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A képviselőé-testület 44/2015. (III.18.) Kt. határozatával 
hozzájárult, Badacsonytördemic Önkormányzatának tulajdonában lévő 1301/1 hrsz-u 
ingatlanán a Badacsonytördemici Túravitorlás Egyesület javára átjárásra, illetve víz és 
elektromos vezetékre szolgalmi jog alapítására. A telki szolgalmi jogot megillető ingatlant a 
szolgalmi jog alapításáról szóló szerződésben nem jelölték meg, ezért a földhivatal a kérelmet 
elutasította. Az egyesületnek nincs a telki szolgalmi jogot megillető ingatlan a tulajdonába 
ezért az az ingatlan-nyilvántartásba nem jegyeztethető be. A kikötő áram és vízellátása, 
megközelítése az 1301/1 hrsz-u ingatlanon keresztül lehetséges, ezért az egyesület kérése, 
hogy az önkormányzat kössön az egyesülettel megállapodást arra vonatkozóan, hogy a víz és 
az elektromos áram közművezetékei az 1301/1 hrsz-u ingatlanon elhelyezhetők, továbbá 
lehetőséget biztosít az önkormányzat a kikötő megközelítésére is ezen az ingatlanon keresztül. 
Ezt a jogot ingatlanhasználati szerződésben szeretnék rögzíteni. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Vezessék. Nekünk vezetik. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki szavaz igennel, hogy a képviselő-testület támogatja a 
Badacsonytördemici Horgász Egyesülettel kötendő ingatlanhasználati szerződés megkötését 
az 1301/1 hrsz-u ingatlanra. 4 igen szavazat.  
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi 
 
108/2015. (VIII.27.) Kt 

H a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a jegyzőkönyvhöz csatolt ingatlanhasználati szerződés szerint 
hozzájárul, hogy a Badacsonytördemici Horgász Egyesület az 
1301/1 hrsz-u ingatlanon víz és elektromos vezetéket helyezzen 
el, az ingatlant a vitorláskikötő megközelítésére használja. 
Felhatalmazza a polgármestert az ingatlanhasználati szerződés 
aláírására. 
Felelős: Vollmuth Péter 
Határidő: 2015. szeptember 15. 

 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést 10.32 órakor bezárta és zárt ülést rendelt el. 
 

K.m.f. 
 
 
 Vollmuth Péter       Lutár Mária 

polgármester          jegyző 


